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Summary: 

In our study, we dealt with these historical roots of the Al-Maqrani family, and its position among the 

Algerians, especially in the Majana region, as well as the nature of the relationship between it and the French 

administration, and the poor relationship between the two parties, which led to the creation of conditions and 

factors that made Hajj Al-Muqrani declare the revolution against the colonial authorities, after that, we moved 

To study the stages of the revolution and the regions in which it spread, so we concluded this research by 

addressing the end of that heroic epic that was made by the Al-Maqranids and the Rahmanians after the call 

for jihad announced by Sheikh Al-Haddad from the angle of Sadouq Bejaia. 
 
 

The second part of the study was based on the effects of the policy of land confiscation applied by the French 

colonial administration on the rebellious tribes in all the areas to which the flames of revolution extended. It 

was represented by the Third French Republic, the spirit of popular resistance, in addition to the issuance of 

the laws of the Indigina and the spread of misery. 

Sommaire : 

Dans notre étude, nous avons traité de ces racines historiques de la famille Al-Maqrani, et de sa position parmi 

les Algériens, notamment dans la région de Majana, ainsi que de la nature des relations entre elle et 

l'administration française, et des mauvaises relations entre les deux partis, ce qui a conduit à la création de 

conditions et de facteurs qui ont poussé Hajj Al-Muqrani à déclarer la révolution contre les autorités 

coloniales, après cela, nous avons déménagé Pour étudier les étapes de la révolution et les régions dans 

lesquelles elle s'est propagée, nous avons donc conclu cette recherche en abordant la fin de cette épopée 

héroïque qui fut faite par les Al-Maqranides et les Rahmaniens après l'appel au djihad annoncé par Cheikh Al-

Haddad sous l'angle de Sadouq Bejaia. 

La deuxième partie de l'étude était basée sur les effets de la politique de confiscation des terres appliquée par 

l'administration coloniale française sur les tribus rebelles dans toutes les régions où s'étendaient les flammes 

de la révolution. Elle était représentée par la Troisième République française, l'esprit de la résistance populaire, 

en plus de la promulgation des lois de l'Indigina et de la propagation de la misère. 


